
اقتصادی

جدول نرخ سکه و ارز

صفحه 4
سه شنبه           ۱۵  اسفند ۱۳۹۶

۱۷ جمادی الثانی ۱4۳۹ - شماره ۲۱۸۶۰

قیمت )به تومان(نوع سکه
1/589/000سکه تمام طرح جدید
1/546/000سکه تمام طرح قدیم

779/000نیم سکه
494/000ربع سکه

338/000گرمی
149/100هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4/469دلار
5/497یورو
6/867پوند

1/300لیر ترکیه
1/345درهم امارات

مدیرکل مرکــز واردات و امور مناطق آزاد 
و ویژه گمرک با ابلاغ بخشــنامه ای به گمرکات 
سراسر کشــور، ورود انواع میوه ها به جز شش 

میوه را ممنوع اعلام کرد.
به گزارش خبرگــزاری مهر، علی معقولی با ابلاغ 
بخشنامه ای به گمرکات سراسر کشور ورود انواع میوه ها 
به غیر از شش میوه نارگیل، آناناس، انبه، موز، منگوتین 

و پاپایا را ممنوع اعلام کرد.
در این بخشــنامه آمده اســت: پیرو بخشــنامه 
ردیــف 102 مــورخ 93/3/11 و بخشــنامه ردیــف 
405 مورخ 94/12/1 به پیوســت تصویر نامه شماره 
96050205013 مــورخ 96/11/1 مدیرکل محترم 
دفتر مقررات و اســتانداردهای بازرگانی وزارت جهاد 

کشاورزی ارسال و اعلام می دارد؛
1- صرفا ورود شش میوه گرمسیری شامل نارگیل، 
آناناس، انبه، موز، منگوتین و پاپایا، با اخذ مجوز قرنطینه 
سازمان حفظ نباتات با رعایت سایر مفاد بخشنامه های 
فوق الذکر و دیگر مقررات بلامانع اســت. واردات سایر 
میوه ها ازجمله زیتون )حتی در آب نمک( به سرزمین 

اصلی و مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ممنوع است.
2- ورود موقت انواع خشکبار به سرزمین اصلی و یا 
ترانزیت آن به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، صرفا جهت 
پردازش و سپس صادرات به خارج از کشور درصورت 
مجوز مربوطه صرفا توسط این مرکز )برای ترانزیت به 
مناطق( و یا دفتر صادرات با رعایت ضوابط قرنطینه ای 

مربوطه امکانپذیر می باشد.

با ابلاغ به گمرکات سراسر کشور

واردات انواع میوه به جز 6 مورد ممنوع شد

نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار با  
اشاره به اینکه صنایع بسیاری در سال های 
جاری با رکود و تعطیلی مواجه بودند، گفت: 
افزایش غیرمعقول مزد در سال 97 منجر به 

تشدید تعدیل نیروی کار خواهد شد.
علی اصغر آهنی ها، در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس، با اشــاره به نشست امروز شورای عالی کار 
پیرامون بررسی مزد سال 97 کارگران، اظهار کرد: 
باید درباره دستمزد سال آینده شرایط صنایع را در 

نظر بگیریم چرا که سال 96 به غیر از بخش هایی 
نظیر نفت، گاز، پتروشــیمی و تعداد محدودی از 
شرکت های معدنی و دارویی، مابقی صنایع دچار 

رکود شدید و تعطیلی هستند.
وی معتقد است که افزایش دستمزد در سال 
آینده اگر غیرمنطقی باشــد منجــر به تعطیلی 
بیشتر بنگاه ها و تعدیل شدید نیروی کار خواهد 
شــد.نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار در 
عین حال خاطرنشان کرد که در جریان مشکلات 

کارگران هستیم و سال گذشته با وجود مشکلات 
عدیده طوری عمل کردیم که کارگران ســختی 
بیشــتری تحمل نکنند.آهنی ها در پاسخ به این 
سؤال که پیش بینی شما از میزان افزایش دستمزد 
کارگران در سال 97 چه خواهد بود، گفت: قطعا 
به میزان تورم افزایش دســتمزد را داریم و علاوه 
 بر آن باید با ســایر شــرکا تعامل و رایزنی کنیم.

نماینده کارفرمایان در شــورای عالی کار افزود: 
کارگــران را جزو خانواده خــود می دانیم و قطعا 

طوری عمل خواهیم کرد که شرایط بهتری برای 
آنان در آینده رقم بخورد؛ علاوه  بر این باید طوری 
تصمیم گیری کنیم که مشاغل موجود با افزایش 
دستمزد از دست نروند.وی درباره تصویب بند »ز« 
تبصره 7 لایحه بودجه سال 97 کل کشور مبنی 
بر واریزی سهم درمان تامین اجتماعی به حساب 
خزانه دولت، گفت: در نشست امروز هیئت  مدیره 
کانون عالی کارفرمایان کشور درباره نحوه اعتراض 

به تصویب این بند تصمیم گیری خواهیم کرد.

نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار مطرح کرد

تشدید مشکلات صنایع کشور در سال 96

وزیر کار با اشاره به اینکه نباید کتمان کنیم، وضع 
کارگران و بازنشستگان خوب نیست، گفت: باید یک 
سیســتم کنترل شده و ساختارمند را برای مبارزه با 

فساد در دستور کار قرار دهیم. 
به گزارش خبرگزاری فارس، علی ربیعی در برنامه پایش 
درباره وضعیت کارگران و بازنشســتگان اظهار داشت: نباید 
کتمان کنیم که وضع کارگران خوب نیست، سال ها دریافتی 
کارگرها از تورم عقب مانده و قدرت خریدشان کاهش یافته، 
این یک واقعیت است. غالب بازنشسته های تأمین اجتماعی ما 
دریافتی چندانی ندارند، مثلا کسی که با 15 سال بازنشسته 

شده، واقعا چیزی نمی گیرد.
وی افزود: می گویید وضع بازنشســته ها خوب اســت، 
می گویم نه؛ می گویید آیا قدرت خرید کارگرها کفاف زندگی 
را می دهد، به خصوص کارگرانی که در شهر زندگی می کنند، 
می گویم نه، چرا که فقر شــهری بسیار وحشتناک تر از فقر 

روستایی است.
وزیر کار درباره اقدامات انجام شــده بــرای کارگران و 
بازنشستگان در چهار سال اخیر گفت: در بحث بازنشستگان 
کشوری و حقوق کارگری در سال اول 25 درصد اضافه کردیم 
که عملا 31 درصد بود، ســال دوم 17 و خورده اضافه شد 
کــه عملا با برخی جوانب امر 21 درصد بود، همینطور طی 
این سال ها ســعی کردیم این شیب را درست کنیم.ربیعی 
ادامــه داد: قدرت خرید از تورم عقب مانده بود که ما تلاش 
کردیم در این خصوص تغییری ایجاد کنیم، اما واقعا یکباره 
نمی شود. من علاوه بر وزیر کار، وزیر تولید هم هستم، باید 
مراقب کارفرماهای نیمه جان هم باشــم و نمی توانم بگویم 
که امسال حداقل دریافتی یک میلیون و 200 هزار تومان را 
به دو میلیون تومان تبدیل کنیم چرا که همین کارگاه های 
موجود هم تعطیل خواهند شد.وزیر کار با بیان اینکه ناچاریم 
هــم با کارفرما مدارا کنیم و هم وضعیت کارگران را در نظر 

بگیریم، گفت: شاید نتوانیم 
همسان سازی که پول کلانی 
می خواهد را یکباره اجرایی 
کنیــم امــا در این جهت 
حرکت می کنیم، یکســال 
2500 میلیارد تومان، سال 
بعد 800 میلیــارد تومان، 
امسال 3400 میلیارد تومان 
که ســعی می کنیم که به 

صورت پلکانی تا حقوق زیر دو میلیون و 500 هزار تومان را 
افزایش دهیم. ربیعی افزود: تلاش می کنیم که قدرت خرید 
بازنشستگی را افزایش دهیم و برای کارگر هم اعتقاد داریم 
امســال مزدی که برای کارگر تعیین می کنیم باید بر تورم 
پیشی بگیرد و این قدرت خرید ضعیف شده جامعه کارگری 
و بازنشستگی را بتوانیم تقویت کنیم.وی در خصوص تعطیلی 

دفاتر شرکت های زیرمجموعه شستا و صندوق بازنشستگی و 
انتقال پرسنل به محل کارخانه ها گفت: دفاتر تهران شرکت ها 
باید تعطیل شود. این کاری است که تا پایان 98 برنامه ریزی 
شــده و ما در مقام بازنشستگان کشوری و کارگری خود را 
مسئول می دانیم که اموالشان را به نحوی که سرمایه گذاری 

بهتری کنیم به فروش برسانیم.
وزیــر کار با بیان اینکه »مقاومــت در برابر فروش این 
دارایی ها طبیعی است«، گفت: من دو تن از معاونان خود و 
در هــر صندوق نیز گروه هایی را برای اینکار تعیین کردم و 

مسئولیت کلان این کار را نیز خودم می پذیرم.
ربیعی در پاسخ به سوالی در خصوص میزان فاصله درآمد 
مسئولین و نوع زندگی آنها با مردم عادی تصریح کرد: مردم 
حق دارند قضاوت کنند اما واقعا اینطور نیست که یک وزیر 
زندگی آنچنانی داشته باشد، شاید محدودیت زمانی موجب 
شود که به صورت واضح نتوانیم در جامعه حضور داشته باشیم.

وزیر کار:

دریافتی کارگرها از تورم عقب مانده
 و قدرت خریدشان کاهش یافته است

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی با انتقاد 
از افزایش سرســام آور نرخ نهاده های دامی، از 
افزایش قیمت کنجاله سویا و ذرت در بازار خبر 

داد.
محمدعلی کمالی سروستانی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با انتقاد از نرخ  کنونی مرغ در بازار 
اظهار کرد: در چند روز گذشته نرخ هر کیلو مرغ ناشی 
از افزایش عرضه در برابر تقاضا با کاهش 200 تا 300 

تومانی در بازار روبه رو شد.
وی از افزایش جوجه ریزی مرغداران برای ایام پایانی 
ســال خبر داد و گفت: با توجه به میزان جوجه ریزی 
واحدها، مرغــداران چاره ای جــز عرضه محصول به 
بازار ندارند که در نهایت کاهش تقاضا، زیان انباشــت 

تولیدکنندگان را به همراه دارد. 
این مقام مسئول ادامه داد: از مرغداران تقاضا داریم 
تا حد ممکن اقدام به عرضه مرغ های سایز  در بازار کنند 

تا تعادل در بازار عرضه و تقاضا ایجاد شود.
کمالی نرخ واقعی هر کیلو مرغ زنده با احتساب 10 
درصد سود مرغدار را پنج هزار و 900 و آماده به طبخ در 
خرده فروشی ها را هشت هزار و 700 تومان اعلام کرد.
وی درباره قیمت مرغ در بازار افزود: با توجه به کافی 
بودن ذخایر و مازاد تولید بر نیاز داخل، امکان پیش بینی 
قیمت در ایام پایانی سال وجود ندارد و تنها باید منتظر 
ماند و دید که وضعیت بازار به کدام سمت و سو می رود.

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی با انتقاد از 
افزایش سرســام آور نرخ نهاده ها در بازار بیان کرد: در 
ده روز گذشــته بدون هیچ دلیــل و منطقی نرخ هر 
کیلو کنجاله سویا با افزایش 250 تومانی و ذرت 100 
تومانی در بازار روبه رو شــد که از شرکت پشتیبانی و 
سایر دستگاه های مسئول انتظار می رود که با افزایش 
نظارت ها درصدد تعادل بازار باشند، چرا که مرغداران 

با ادامه روند کنونی قادر به تولید نخواهند بود.

مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشتی خبر داد

افزایش سرسام آور نهاده های دامی در بازار

تیمور رحمانی، ســرمقاله نویس روزنامه لیبرال 
دنیای اقتصاد، با  اشاره به حرکت کند نظام مالیاتی 
کشــور، تأکید کرد: اگر تحریم ها و شرایط بیرونی 
نبود، همین مقدار هم کار جلو نمی رفت، فشــارها 
و محدودیت ها منجــر به همین تلاش های مالیاتی 

شده است.
تیمور رحمانی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با بیان 
اینکه در مجلس و نظام اجرایی و حتی محیط های آکادمیک 
مقاومت برای ارائه اطلاعات وجود دارد که براساس هزینه 
فایده به آن نگاه می کنند، گفت: در کشــور ما نگاه فردی 
به مالیات وجود دارد و براســاس منافع خود دنبال مالیات 
هستند، از قانون گذار گرفته تا دولت و دستگاه های اجرایی. 
بــه گفته این اقتصاددان، علمای نظام تدبیر باید روی 
اهمیت مالیات ســتانی اجماع کنند،  اما مواردی مشاهده 
می شــود که اصلاح فرایندهای مالیاتی در راستای تأمین 
یک فرد یا گروه یا موارد خاص است. وی با  اشاره به لزوم 

ایجاد پایگاه اطلاعات مالیات افزود: برخی گروه ها و ذی نفعان 
در تکامل این پایگاه خلل ایجاد می کنند. شرط اول نظام 
مالیاتی اطلاعات کافی است.رحمانی تأکید کرد: در حال 
حاضر جریان دریافت اطلاعات برای نظام مالیات ســتانی 
بســیار کُند است و نســبت درآمدهای مالیاتی به تولید 
ناخالص داخلی بسیار کوچک بوده و اقدامات هنوز مثمرثمر 
نبوده است. وی در پاسخ به این سؤال که در خانواده بزرگ 
وزارت اقتصاد که شــامل مالیات، گمــرک، بورس، بیمه، 
بانک و خزانه و دیگر ســازمان ها است، مجموعه یکپارچه 
اطلاعات منســجم و به روز وجود ندارد، بنابراین نمی توان 
از دیگر دستگاه ها توقعی داشت، عنوان کرد: وقتی اقتصاد 
دولتی باشد و دولت سهم عمده ای در تولید داشته باشد، 
یکی از عوارض آن عدم همکاری و شفاف نشدن فعالیت ها 
و نابسامانی مالیات است.این استاد اقتصاد دانشگاه تهران 
با ذکر مثالی یادآور شد: حتی یک بانک دولتی موقعی که 
می خواهد مالیات بدهد، ســعی می کند سود و فعالیت ها 

را کمتر نشــان دهد، این 
موضوع را در دیگر بخش ها 
نیز می توان مشاهده کرد. 
رحمانی در پاســخ به 
این ســؤال که چرا اجرای 
طرح جامــع مالیاتی کند 
از  اینکه  اســت، علی رغم 
10 ســال پیش شروع و 
هزینه های زیادی بابت آن 

پرداخت شده است، اظهار داشت: حرکت نظام مالیاتی کند 
اســت. باید در این مدت به نظام پایدار و قابل اتکا مالیاتی 
می رسیدیم، حتی اگر تحریم ها و شرایط بیرونی نبود، همین 
مقدار هم کار جلو نمی رفت. فشارها و محدودیت ها منجر 

به همین تلاش های مالیاتی شده است.
تحقق 86 درصدی مالیات ها در سال جاری

معاون ســازمان امور مالیاتی با بیان اینکه   86 درصد 

مالیات ها در 11 ماه ســال جاری وصول شــده است، کل 
مالیات دریافتی را 80 هزار میلیارد تومان اعلام کرد.

نادر جنتی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با  اشــاره 
وصل به درآمدهای مالیاتی 11 ماهه امسال اظهار داشت: 
80 هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی وصول شده که 45 
هزار و 600 میلیارد تومان مالیات مســتقیم و 35 هزار و 
400 میلیــارد تومان نیز مربوط به مالیات بر ارزش افزوده 
است.جنتی در پاسخ به این سؤال که چرا شرکت های دولتی 
اوضاع خوبی ندارند و مالیات خوبی وصول نشده است، گفت: 
اکثرا شرکت ها زیان اعلام کرده اند که با توجه به وضعیت 
اقتصادی کشور است. اکثر واحدهایی که زیاد اعلام کردند، 
نیز تولیدی هستند و همچنین شرکت های بزرگ شرایط 
مشابه دارند.معاون مالیات های مستقیم سازمان مالیاتی بیان 
داشــت: طبق قانون بانک ها باید یک سال پیش، اطلاعات 
خود را ارائه می دادند، ولی بالاخره زیر ساخت ها و نرم افزارها 

و ارتباطات این موضوع فراهم نیست.

تیمور رحمانی:

تحریم ها باعث پیشرفت نظام مالیاتی شد

فرمانده یگان حفاظت سازمان جنگل ها و مراتع اعلام 
کرد: ســالانه 15 هزار هکتار از جنگل های کشــور دچار 
آتش سوزی می شوند که عامل بیش از 90 درصد آنها عوامل 

انسانی است.
قاسم سبزعلی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در مورد آخرین 
وضعیت نظارت بر جنگل ها و عرصه های طبیعی کشور اظهار داشت: 
ما باید به منابع طبیعی نگاه ویژه ای داشــته باشیم، چراکه اگر در 
حوزه آب، هوا و خاک دچار مشــکل هســتیم، این موضوع نشأت 

گرفته از دخالت های نابجای انسانی است.
وی با  اشــاره به اینکه ســالانه 15 هــزار هکتار از جنگل های 
کشور دچار آتش سوزی می شوند، تصریح کرد: بیش از 90 درصد 
این آتش ســوزی ها به دلیل عوامل انسانی و روشن کردن آتش در 

جنگل هاست.
فرمانده یگان حفاظت سازمان جنگل ها و مراتع گفت: در سال 
95 بیشترین آتش سوزی در جنگل های و مراتع استان های فارس، 
اصفهان و خوزســتان رخ داده و امسال نیز استان های خوزستان، 
کرمان و کهگیلویه و بویراحمد بیشترین وسعت حریق را در سطح 
جنگل ها و منابع طبیعی خود داشته اند که عامل انسانی بیشترین 

نقش را داشته است.
سبزعلی همچنین اعلام کرد که شماره تلفن 1504 به صورت 
شبانه روزی فعال است و هموطنان می توانند هرگونه گزارشی در 
حوزه حریق جنگل، قاچاق چــوب،  چرای بی رویه دام، تخریب و 
تصرفــات و حتی تغییر کاربری در اراضی ملی را به این شــماره 

اطلاع دهند.
وی همچنین از افزایش ضرورت امکانات برای نظارت و برخورد 
در حوزه آتش سوزی جنگل ها و جلوگیری از تغییر کاربری اراضی و 
همچنین قاچاق چوب  اشاره کرد و گفت: برای بهره گیری از فناوری  
نوین، اســتفاده از دوربین ها و سنسورهای لازم، نیازمند اعتبارات 
هســتیم. امســال تفاهم نامه ای با وزارت دفاع و سازمان جنگل ها 
منعقد شد که امیدواریم در سال 97، 100 میلیارد تومان اعتبار از 
محل صندوق توســعه ملی به این بخش اختصاص یابد، تا بتوانیم 

تجهیزات خود را به روز کنیم.
بر اساس این گزارش، هر ساله از پانزدهم تا بیست و دوم اسفند 
به  عنوان هفته منابع طبیعی در تقویم جمهوری اســلامی ایران 
نام گذاری شده است. کمبود نیروی انسانی برای نظارت بر عرصه های 
طبیعی، نداشتن بالگرد برای کنترل به موقع آتش سوزی جنگل ها و 
نداشتن تجهیزات به روز از جمله مشکلات سازمان جنگل ها و مراتع 

برای حفظ و حراست از منابع طبیعی کشور است.

فرمانده یگان حفاظت سازمان جنگل ها:

سالانه ۱۵ هزار هکتار جنگل 
به آتش کشیده می شود

با اجرای طرح رجیســتری، واردات رسمی تلفن 
همراه در 11 ماهه امســال 93 درصــد و درآمد های 
گمرک از این محل در 9 ماهه ســال جاری 150 درصد 

رشد داشته است.
به گزارش خبرگزاری فارس، پایگاه اطلاع رسانی دولت در 
گزارشی از اجرای طرح رجیستری نوشت: طرح رجیستری به 
عنوان مهم ترین طرح مبارزه با گوشی های قاچاق از مهر ماه 
امسال در حال اجراست. بررسی ها نشان می دهد با اجرای این 
طرح واردات رســمی تلفن همراه افزایش چشمگیری داشته 
اســت و بر اســاس آمار گمرک واردات رسمی گوشی تلفن 
همراه به کشــور در 11 ماهه امسال 93 درصد رشد داشته 
اســت. همچنین بررسی ها نشان می دهد درآمد های گمرک 

از محل واردات قانونی گوشی تلفن همراه در 9 ماهه امسال 
150 درصد رشد داشــته است. بر اساس آخرین گزارش ها، 
گوشی های شرکت اپل، گوگل، بلک بری، موتورولا، ال جی، 
نوکیا، سونی، تکنو، هوآووی و دو مدل جدید گوشی سامسونگ 
مشــمول این طرح شده اند و مابقی این مدل گوشی به گفته 

وزیر ارتباطات از 15 فروردین اجرا می شود.
گزارش گمرک نشــان می دهــد در این مدت بیش از 2 
میلیون و 600 هزار دستگاه انواع گوشی تلفن همراه از طریق 
گمرکات وارد کشور شده است. در 11 ماهه سال 96 تعداد 2 
میلیون و 648 هزار دستگاه گوشی تلفن همراه به ارزش 419 

میلیون و 651 هزار دلار به کشور وارد شد.
این در حالی اســت که در 11 ماهه ســال گذشته یک 

میلیون و 440 هزار دستگاه گوشی تلفن همراه به ارزش 217 
میلیون و 34 هزار دلار به طور رســمی از مبادی گمرک به 
کشور وارد شده بود.بررسی ها از تاثیرات مثبت طرح رجیستری 
بر کاهش قاچاق گوشی های تلفن همراه حکایت دارد. انجام 
قاچاق بیش از 3 هزار میلیارد تومان به منابع کشــور آسیب 
می رساند اما درآمدی که از این مجرا نصیب دولت می شود، در 
طول سال شاید به اندازه بودجه کامل یک وزارتخانه باشد که 
دولت با آن می تواند برای امور مختلف خود برنامه ریزی کند.

 رئیس  انجمن واردکنندگان گوشی های تلفن همراه درباره 
مزایای اجرای طرح رجیستری گوشی های تلفن همراه، گفت: 
منفعت اعمال رجیستری در وهله اول نصیب مصرف کنندگان 
می شود؛ چراکه بعد از اجرای این طرح خدمات پس از فروش 

گوشــی های موبایل تقویت خواهد شد و همچنین برخی از 
کالاهایی که به صورت قاچاق وارد می شوند، به دلایل مختلف 
برروی سلامت مردم هم اثر منفی می گذارد، چرا که کالاهای 

قاچاق بعضا تست های لازم را نگذرانده اند.
فلاح جوشقانی، رئیس  سازمان تنظیم مقررات رادیویی 
هم با  اشاره به اینکه 120 میلیون سیم کارت در کشور وجود 
دارد که 80 میلیون آن فعال است، گفت: در حال ایجاد بانک 

اطلاعاتی کاملی از IMEIهای موجود هستیم
فلاح با بیــان نیازمندی ها و انتظارات این طرح، تصریح 
کرده اســت: این طرح به نحوی اجرا خواهد شد تا کمترین 
تأثیر بر کاربران شبکه و اپراتورهای تلفن همراه داشته باشد 

و از هرگونه پیچیدگی پرهیز شود.

رئیس سابق دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه صنعتی 
شریف گفت: مسئولیت سیاسی مدیران باید از فعالیت های 

اقتصادی جدا شود.
علی نقی مشایخی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با اشاره به طرح 
اعاده اموال نامشروع مسئولان اظهار داشت: برای سلامت نظام اداری 
کشور کسانی که مســئولیت می پذیرند، باید خود را از فعالیت های 
اقتصادی جدا کنند، چرا که مخلوط شدن مسئولیت اداری و سیاسی 
بــا اقتصادی خود به خود رانت و تبعیض ایجاد می کند و از قبِل آن 
ثروت هایی به دســت می آید که اگر جدای از قدرت سیاسی و اداری 

باشد، معلوم نیست به دست بیاید.
رئیس سابق دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه صنعتی شریف با 
بیان اینکه بسیاری از کشورهای پیشرفته در این زمینه مراقبت لازم 
را دارند، تصریح کرد: متاســفانه در ایران حساسیتی وجود نداشته و 
مسئولان در دوره های طولانی که مسئولیت دارند، درآمدی داشتند 
که اگر مثل مردم عادی و در حد یک حقوق بگیر باشند، قطعا حقوق 
نجومی نخواهد بود و رسیدگی به اموال مسئولان این شائبه را برطرف 
می کند که آیا در دوره مسئولیت شان از رانت استفاده کرده اند یا نه.

مشایخی با تاکید بر اینکه بسیاری از افراد و مسئولان در جایگاه 
مسئولیت خود سالم و قابل احترام زندگی کرده اند و مخلوط به رانت 
و تبعیض نبوده  اند، بیان داشت: تصویب و اجرای این طرح می تواند 

نقطه شروعی برای قانونمندی در سطوح بیشتر ایجاد کند.
وی ادامــه داد: فعالیت های اقتصادی و بنگاه های عمومی دولتی 
و خصولتــی نظام حکمرانی را باید به گونه ای تعریف کنند که نظام 
سیاســی در آن دخالتی نداشــته باشــد و ملاک انتخــاب مدیران 
شایسته سالاری و اصول حرفه ای باشد که بهره وری و کارآیی ملاک 
عمل قرار گیرد،  تا از ثروت ملی سوءاســتفاده به نفع افراد نشــود. 
جلوگیری از نفوذ سیاسی در فعالیت های اقتصادی و بنگاه های دولتی 

باید نقطه شروعی برای حرکت های بعدی باشد، تا نهادینه شود.
رئیس ســابق دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه صنعتی شریف 
با بیان اینکه باید مســئولیت های سیاســی و خدمات عمومی را از 
فعالیت ها و مناصب  اقتصادی جدا کنیم که البته در این زمینه خلا 
وجود دارد گفت: شــائبه ای وجود دارد که قطعا نمی توانیم با زندگی 
حقوق بگیری ثروت اندوزی کرد و می گویند این ثروت ها با مسئولیت ها 
و رانت اطلاعات ناشی از آن به دست می آید. بنابراین طرح رسیدگی 
به اموال نامشروع مسئولان به سلامت و شفافیت بیشتر این مباحث 

کمک می کند.
مشــایخی یکــی از دلایل و عوامل بروز چنین مســائلی را نبود 
نظام های اطلاعاتی و اقتصادی شــفاف دانست و افزود: نظام بانکی 
زمانی که می خواهد به شــرکت ها و فعــالان اقتصادی اعتبار بدهد، 
بایــد مبتنی بر اظهارنامه مالیاتی آنها باشــد. زمانی که می خواهند 
این شــرکت ها مالیات بدهند، شرایط شــان به گونه ای دیگر است و 
وقتی اعتبار از بانک می خواهند، معتقدند سودده بوده و دنبال اعتبار 
بیشتری هســتند، در صورتی که باید صورت های مالی شرکت ها بر 
اســاس حسابرسی و شفافیت ملاک قرار بگیرد. همه جای دنیا برای 
مبارزه با فرار مالیاتی به گردش مالی بانک ها دسترســی دارند و این 

اطلاعات محرمانه و حاکمیتی است.
وی تاکید کرد: استفاده از اطلاعات حساب های بانکی برای نظام 
مالیاتی و ایجاد شــفافیت به منزله سرک کشی نیست، بلکه این به 
معنی گرفتن حق مردم توسط حاکمیت است که باید از فعالیت های 
اقتصادی افراد مطلع باشد و آنهایی که مالیات می دهند شرایط شان 
تســهیل و آنها که مالیات نمی دهند را با اطلاعات دقیق شناسایی و 

مالیات را وصول کنند.

تبریز - خبرنگار کیهان:
مدیرعامل تراکتورســازی ایران از واردات 
135 نوع تراکتور با تعرفه 5 درصدی توسط 35 
شرکت تازه به ثبت رسیده خبر داد و بشدت از 

دولت انتقاد کرد.
ابوالفتــح ابراهیمــی در جمــع قطعه ســازان و 
ماشین ســازان تبریز گفت: در حالی که کشــور ما در 
تولید تراکتور خودکفا است 135 نوع تراکتور با تعرفه 

5 درصدی از 13 کشور خارجی وارد می شود.
وی افزود: این تراکتورها توسط 35 شرکت که تازه 

به ثبت رسیده اند، وارد کشور می شود.
ابراهیمی بــا انتقاد از دولت گفــت: در حالی که 
تعرفه واردات خودرو 95 درصد می باشــد این تعرفه 
برای تراکتور 5 درصد اســت که به زیان صنعت ملی 
و هزاران قطعه ســاز ایرانی است و ما حمایت خاصی 
از دولــت ندیدیــم. وی تصریح کــرد: دارند زیر پای 

صنعت گران قطعه ســاز، را خالی می کنند، ابراهیمی 
اظهار داشــت: تراکتورسازی در راستای تولید  قطعات 
مورد نیاز داخل واردات 50 میلیون یورویی قطعات را 
به کمتر از 7 میلیون یورو رسانیده است و با توجه به 
عدم حمایت دولت،  باید روی پای خود بایســتیم. ما 
خودکفایی بیــش از 90 درصدی در تولید تراکتور را 
داریم و 60 واحد قطعه سازی آذربایجان شرقی 30 درصد 
نیاز صنعت خودروســازی کشور را تامین می کنند در 

حالی که ظرفیت تولید بسیار بیشتر از این میزان است 
و دولت فقط آشــکارا از دو خودروساز مطرح حمایت 
می کنــد و تولید خودرو در ســال جاری به بیش از 1 
میلیون دستگاه رســیده است و وی گفت: یک صدم 
حمایت دولت از خودروســازها، از تراکتورسازی نشده 
و بــا توجه به این که 70 درصد تولید ناخالص داخلی 
مربوط به بنگاه های کوچک اســت دولت باید از این 

واحدها به طور جدی حمایت کند.

با اجرای طرح رجیستری اتفاق افتاد

رشد 93 درصدی واردات رسمی تلفن همراه در سال جاری

به رغم خودکفایی کشور در تولید تراکتور صورت گرفت

واردات 135 نوع تراکتور توسط 35 شرکت تازه ثبت شده

رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی ایران گفت: 
ایجاد محدودیت در ثبت سفارش با دلار آمریکا به منظور کاهش 

تنش ها در بازار ارز صورت گرفته است.
عدنان موسی پور در گفت وگو با خبرگزاری فارس در مورد ممنوعیت 
ثبت سفارش با دلار آمریکا، اظهار کرد: ایجاد محدودیت در ثبت سفارش 
واردات با دلار به منظور کاهش تنش ها در بازار ارز صورت گرفته است.  
این امر باعث افزایش هزینه های مبادلاتی برخی کالاها که ضرورتا باید با 
دلار مبادله شوند، خواهد شد، هر چند ذکر شده که این سیاست  مشمول 
ثبت ســفارش های قبلی نمی شود، لیکن تجار خود راسا اقدام به افزایش 
قیمت  خواهند کرد و تاثیر آن را حتی برای ثبت ســفارش های قبلی نیز 

شاهد خواهیم بود. 
وی تصریح کرد: این سیاست با افزایش هزینه واردات کالاها، هزینه 
تولید را افزایش داده و از آن طریق با افزایش قیمت کالاها و تورم داخلی، 
قــدرت رقابت صادرکنندگان را کاهش خواهد داد و برای این امر باید تا 
زمانــی که معاملات تجاری به صورت کامل با یورو انجام شــود، هزینه 

بپردازیم.
همچنین صمد کریمی، مدیر اداره صادرات بانک مرکزی درخصوص 
شرایط مجاز بودن صرافی ها به خرید و فروش ارز گفت: صرافی های مجاز 
مطابــق با ماده 5 »مقررات ناظر بر عملیات ارزی صرافی ها« در صورتی 
مجاز به خرید و فروش ارز هستند که قبلًا نسبت به اعلام همزمان نرخ 
خرید و فروش ارز در محل استقرار صرافی و یا تارنمای خود اقدام کنند.
به گــزارش بانک مرکزی، وی با بیان اینکه هرگونه اعلام نرخ خرید 
و فروش ارز توســط اشخاص حقیقی و حقوقی، جز صرافی های موضوع 
مقــررات مزبــور وفق ماده 14 آن ممنوع اســت، اظهار کــرد: از این رو 
صرافی های مجاز می باید نسبت به درج نرخ های خرید و فروش و انجام 

معاملات ارزی بر مبنای آن متناسب با شرایط بازار اقدام کنند.
این مقام مسئول بانک مرکزی در پایان با توضیح این مطلب که درج 
نرخ خرید و فروش اسعار مورد معامله در بازار آزاد کشور توسط اشخاص 
حقیقی و حقوقی که در بالا به آنها اشــاره شده است، بر مبنای نرخ های 
میانگین وزنی مندرج در پایگاه اینترنتی WWW.sanarate.ir بلامانع است، 
افزود: همچنین این اشــخاص به هیــچ عنوان مجاز به درج نرخ های ارز 
دلّالان و بازارسازان غیررسمی ارز نبوده و با متخلفین مطابق با ماده »15« 

مقررات مورد اشاره برخورد خواهد شد. 

رئیس اتاق اصنــاف ایران با بیان اینکه در بخش صنایع چرم 
هیچ نیازی به واردات نیست ، گفت: واردات این بخش در گذشته 
حدود 2/8 میلیارد دلار بود که در حال حاضر به 1/5 میلیارد دلار 

کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری فارس، علی فاضلی در مراسم آغاز عرضه کفش 
چرم ایرانی در 100 فروشگاه تهران در جمع خبرنگاران اظهار کرد: پس 
از اینکه 100 فروشــگاه عرضه پوشاک در تهران اقدام به عرضه و فروش 
پوشــاک »ساخت ایران« کردند، 100 عضو از اتحادیه کفش چرم دست 

دوز هم با هماهنگی اتحادیه مربوطه اقدام به این کار کردند. 
وی با بیان اینکه اتاق اصناف ایران در سال جاری یکی از اهدافی را که 
به جد دنبال کرد، برند سازی برای کالای ایرانی بود، افزود: برند سازی در 
حوزه پوشاک، صنایع چرم و چاپ و بسته بندی با جدیت در حال پیگیری 
است.  عرضه پوشاک ســاخت ایران توسط اصناف در سه استان شروع 
شده و فروشگاه هایی که اقدام به این کار می کنند، به غیر از کالای ایرانی 

هیچ کالای دیگری را عرضه نمی کنند. 
رئیــس  اتاق اصناف ایران با بیان اینکه واردات به صنف کفش لطمه 
فراوانی زده است، گفت: در حالی که در بخش صنایع چرم هیچ گونه نیازی 
به واردات وجود ندارد، اما میزان واردات این بخش در سال های گذشته 
حــدود 2/8 میلیارد دلار بود که این رقم در حال حاضر به 1/5 میلیارد 

دلار کاهش یافته است.
فاضلی افزود: اقداماتی برای جلوگیری از واردات انجام شــده و وزیر 
صنعت، معدن و تجارت قول داده اند که سال آینده در کارگروه مشخصی 
این اقدامات را عملی تر کنند. البته برای ایجاد رقابت در حوزه های صنعتی 
مختلف از جمله پوشــاک و کیف و کفش حضور برخی برندها در کشور 
لازم اســت، اما حضور آنها باید سازمان یافته باشد و نباید اجازه داد که 

برندهای دسته دوم و سوم به کشور وارد شوند. 
همچنین رسول شجری ، رئیس اتحادیه کفش چرم دست دوز تهران 
با بیان اینکه 50 برند کیف و کفش خارجی در تهران فعال است، گفت: 
کشــورهای صادرکننده کفش و پوشاک مثل چین، ترکیه و ایتالیا اجازه 

تصاحب ذره ای از بازار خود را به ما نمی دهند.

مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران گفت: در سال آبی 
جاری پیش بینی شــده بود که سال کم آبی را در پیش رو داشته 
باشــیم؛ اما هر چه که از ماه های سال آبی گذشت این وضعیت 

بدتر شد. 
به گزارش وزارت نیرو، محمد حاج رسولی  ها، مدیرعامل شرکت مدیریت 
منابع آب ایران به تبیین ضرورت تشــکیل کارگروه ملی سازگاری با کم 
آبی پرداخت و افزود: در ســال آبی جاری پیش بینی شــده بود که سال 
کم آبی را در پیش رو داشــته باشــیم؛ اما هر چه که از ماه های سال آبی 
گذشت، این وضعیت بدتر شد؛ به گونه ای که تا پایان بهمن ماه بر اساس 
آماربرداری که توســط دستگاه های اندازه گیری از نیم قرن اخیر تاکنون 
داشته ایم مشخص شد که کمبود بارش های امسال در رتبه پنجاهم نیم 

قرن اخیر قرار گرفته است.
وی ادامه داد: میزان بارندگی های کشور از ابتدای سال آبی تاکنون به 
88/9 میلیمتر رسیده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، کاهشی 
40 درصدی داشــته است. در این بین از میان شش حوضه آبریز اصلی 
کشــور)دریای خزر، خلیج فارس و دریــای عمان، دریاچه ارومیه، فلات 
مرکزی، مرزی شرق، قره قوم( تنها حوضه های آبریز دریای خزر و دریاچه 
ارومیه که شــامل استان های شمالی و شمال غرب کشور هستند شاهد 
بارندگی مثبت هستند و چهار حوضه آبریز باقی مانده کاهشی بارندگی 

به مراتب بیش از 40 درصد دارند.
مدیرعامل شــرکت مدیریت منابع آب ایــران تاکید کرد: در حوضه 
آبریز خلیج فــارس و دریای عمان کاهش بارندگی ها به 46 درصد و در 
حوضه آبریز فلات مرکزی به منفی 59 درصد رسیده است و استان های 
موجود در این حوضه های آبریز هیچگاه در دوره های آماری خود چنین 
اعدادی را تجربه نکرده اند. هم اکنون در استان هایی همچون سیستان و 
بلوچستان، کرمان، یزد، فارس، خراسان جنوبی و اصفهان با کاهش بیش 
از 60 درصدی بارش ها نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجه هستیم 
که اثرات آن جدای از مشکلاتی که برای کشت های پاییزه به وجود آورده 

بر روان آب ها و جریان های سطحی نیز تاثیرگذار بوده است.
حاج رسولی ها افزود: در حال حاضر حجم کل آب ورودی به سدهای 
کشــور 31 درصد کاهــش یافتــه و ورودی 12/91 میلیارد مترمکعبی 
ســال گذشــته به 8/7 میلیارد مترمکعب تنزل پیدا کرده است و حتی 
برخی از ســدها در نقاط بســیار بحرانی و حساس به منظور تامین آب 
شرب به ســر می برند. ما پیش از این ادبیات و نوع فعالیت مان مقابله با 
خشکسالی بود ولی باید بپذیریم که بایستی با این وضعیت کنار بیاییم، 
 خود را با خشکســالی تطبیق بدهیم و به ســمت ســازگاری با کم آبی

 حرکت کنیم.

رئیس سابق دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه شریف:

مسئولیت سیاسی مدیران 
باید از فعالیت اقتصادی جدا شود

رئیس  کمیسیون   صادرات   اتاق   ایران:

محدودیت ثبت سفارش با دلار آمریکا 
برای کاهش تنش  در بازار ارز است

رئیس اتاق اصناف ایران:

نیازی به واردات
 در صنایع چرم نداریم

یک مسئول در وزارت نیرو اعلام کرد

کاهش ۴۰ درصدی بارندگی
 از ابتدای سال آبی
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